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یک عضو کارگزاران ســازندگی گفت: امکانات 
تبلیغی و رسانه ای جریان اعتدال و اصلاح طلب کم 
است و صداوسیما و رسانه ها در اختیار اصولگرایان 
اســت اما فضای مجازی بستر مناسبی را فراهم 
کرده است هر کسی می تواند در این فضا نظرات 

و ایده های خودش را طرح کند.
محمدهاشمی در گفت وگو با ایلنا، درباره این که بعد از فوت 
آیت الله هاشمی باب گفت وگوی جریان اعتدال و اصلاح طلب 
با هسته سخت قدرت بسته شد و این روند با مشکلاتی رو به رو 
شــده است؛ این جریانات باید چه راهی را در پیش بگیرند که 
مانند ایشان با حاکمیت در تعامل باشند، گفت: جریان اعتدال 
را اگر منصوب به آقای هاشمی بدانیم، ایشان هنگامی که در 
قید حیات بودند و مسئولیت بر عهده داشتند، یکسری برنامه، 
استراترژی و یا سیاست های کلی برای رفع بحران، توسعه پایدار 
و مسائل گوناگون داشتند. به طور مثال مرحوم آقای هاشمی در 
فضای بین المللی می گفتند ما باید تنش زدایی داشته باشم نه 

این که تنش افزایی کنیم.
این عضو حزب گارگزاران سازندگی ادامه داد: مرحوم هاشمی 
در مورد مسائل داخلی به تولیدکنندگان همیشه سفارش می 
کردند که شما تنها برای ۶۰ الی ۷۰ میلیون جمعیت ایران تولید 
را در نظر نگیرید بلکه جمعیتی که برای شان تولید می کنید را 
۳۰۰ میلیون در نظر بگیرید چراکه کشورهای همسایه ما همه  
مشتاق هستند با ایران رابطه داشته باشند و به دلایل اقتصادی 

محصولات ایران را مصرف کنند.
وی افــزود: زیرا هزینه حمل و نقل  بالا بود اما چون فاصله 
ما با کشــورهای همسایه بسیار کم بود بنابراین حمل و نقل 
هزینه سنگین نمی شد اگر کیفیت کارهای تولیدی ایران مطابق 

با رقبای بین المللی اش بود، کشورهای همسایه ترجیح شان این 
بود که محصولات ایران را مصرف کنند، بنابراین آقای هاشمی 
در حوزه تولید انبوه نظر داشــتند نه تولیدی که برای ۳۰ الی 
۴۰ میلیون جمعیت باشد، می گفتند اقتصاد بحث رقابت است، 

شما برنامه ریزی و رقابت کنید.
این فعال سیاسی اصلاح طلب یادآور شد: مرحوم هاشمی در 
مورد رفاه و یا نیازهای مردم می گفتند ما نباید فقر را تقســیم 
کنیم ما باید رفاه را بین مردم تقسیم کنیم می گفتند چه معنا 
دارد به طور مثال اگر یک نان داریم ۶ نفر استفاده می کنند و 
جمعیت مان زیاد شد آن را ۷ قسمت کنیم؟ می گفتند باید تولید را 

توسعه دهیم و تعامل سازنده با جهان داشته باشیم تا بتوانیم رفاه 
نسبی را به وجود بیاوریم. ایشان در مورد رفاه تکیه بر اصل ۳ 
قانون اساسی داشتند که در پانزده مورد دولت را موظف می کرد 
نیازهای جامعه را از قبیل بهداشت، آموزش و مسکن تامین کند. 
تلاش ایشان بیشتر در جهت پیاده کردن و تحقق بخشیدن به 
لزوم پیاده سازی قانون اساسی بود که مسئولیت و تکلیف دولت 

را مشخص کرده است. 
حال دولت می خواهد ناظر باشد و بخش خصوصی فعال باشد، 
تولیدکننده کالا تولید و صادر کند و بتواند ارز و پولش را دریافت 
کند و مسائل گوناگون دیگر؛ بنابراین در حقیقت آقای هاشمی 

برای اداره کشور دکترین و برنامه داشت.
وی تاکید کرد: حال کسانی که  به قول معروف دم از عدالت 
می زننــد و یا اینکه می   خواهند مکتب، فکر و اندیشــه آقای 
هاشمی را پیاده کنند باید در حوزه های مختلف به این چارچوب 
عمل کنند. در دوران سازندگی تعامل  ما با دنیا بسیار متفاوت تر 
از قبل و بعد جنگ بود، ما در کشورهای منطقه و اطراف رابطه 
دوستانه و تعامل خوبی داشتیم و مشکلی هم به وجود نیامد، 
حال کسانی که می خواهند تعامل داشته باشند، چارچوب فکری 
مرحوم آقای هاشــمی مشخص است و باید در این چارچوب 

حرکت کنند.
عضو ســابق مجمع تشــخیص مصلحت نظام بیان کرد: 
اصولگرایان در حال حاضر همه ارکان دولت و نظام را گرفته اند؛ 
مجلس، قوه قضاییه، قوه مجریه و نهادهای عمومی همه در 
اختیارشان اســت اگر بخواهند واقعاً به مردم خدمت کنند و 
کشور را از مشکلات و بحران ها نجات دهند، راهکارهای آقای 
هاشمی می تواند رافع مشکلات باشد، از بحران ها بکاهد و ما 
را به طرف توسعه پایدار سوق دهد که فرصت های شغلی در 
کشــور به وجود بیاوریم تا مردم از صدقه گرفتن که حال به 
عنوان یارانه مطرح می شود، فاصله بگیرند، چراکه اینطور موارد 
در دنیا مقبولیت ندارد و ملت ایران هم به دنبال این نیست بیاید 

دائم بسته حمایتی بگیرد.
وی تاکید کرد: ایران جوانان تحصیلکرده و متفکر زیادی دارد 
که می خواهند در صحنه بین الملل خودشــان را نشان داده و 
کارهای مختلفی انجام دهند، تولید و  درآمد داشــته باشند و 
اشتغال ایجاد کنند. ایران امکانات بسیار خوبی دارد و می تواند 
یکی از پیشرفته ترین کشورها در سایه این موارد باشد، از همین 
رو چه اعتدال گرا، چه اصلاح طلب و اصولگرا اگر بخواهند امروز 

کاری برای ایران کنند جدای از این مسائل نمی توانند موفق 
باشند و این چیزی است مکتب آقای هاشمی بود.

هاشمی در پاسخ به سوالی مبنی بر این که حال که نهادهای 
مختلف و قوا به گفته خودتان یکدســت شده اند جریان هایی 
مانند اعتدالیون و اصلاح طللبان چگونه باید باب گفت وگو را 
با حاکمیت باز و مطالبات مردمی را پیگیری کنند، اظهار داشت: 
بالاخره جریان های سیاســی هر کدام یک محورهایی دارند، 
وقتی بحث اشتغال است، باید مشخص شود چگونه می خواهند 
آن را انجام دهند و هنگامی که بحث تولید را مطرح می کنند 
باید به خودکفایی برســند و یا وقتــی بحث روابط بین الملل 
است بگویند چه خواهند کردد اینها همه راهکار می خواهد و 
آقای هاشــمی راهکارش را ارائه داده است، آن هم این است 
 که ما با طرح موضوعات به طور شــفاف با همدیگر صحبت 

کنم.
رئیس دفتر رئیس جمهور در دولت سازندگی خاطرنشان کرد: 
البته امکانات تبلیغی و رسانه ای جریان اعتدال و اصلاح طلب کم 
است و صداوسیما و رسانه ها در اختیار جریان اصولگرا است که 
کمتر به این  مسائل  می پردازد اما به هر حال راهکارها این ها 

است و هر کسی می تواند به یک شیوه انجام دهد.
 وی تاکید کرد: امروز در فضای مجازی می شــود خوب کار 
کرد، فضای مجازی بستر مناسبی را فراهم کرده است هر کسی 
می توانــد در این فضا نظرات و ایده های خودش را طرح کند، 
مسائلی که در ایران مطرح است، در کشورهای دیگر هم وجود 

دارد و استثنا نیست.
هاشمی تاکید کرد: نظرات مقام معظم رهبری هم بر تولید و 
توسعه و تعامل همراه با عزت و احترام بنا با حفظ منافع ملی 

استوار است که باید از آنها استفاده کرد.

هاشمی :کاری کنیم که مردم از صدقه گرفتن، فاصله بگیرند  واکنش ایران به سفر وزیر خارجه 
رژیم صهیونیستی به بحرین

سخنگوی وزارت امور خارجه هر گونه زمینه سازی برای تثبیت حضور مخرب اسراییل 
در منطقه را در راستای تنش زایی و ناامنی بیشتر دانست و آن را محکوم کرد.

به گزارش ایسنا ، سعید خطیب زاده، طی اظهاراتی در  خصوص سفر وزیر خارجه  رژیم صهیونیستی 
به بحرین، با یادآوری اقدام خفت بار حاکمان بحرین در علنی  سازی روابط با رژیم صهیونیستی، استقبال 
حقیرانه حاکمان این کشور از  مقام رژیم اشغالگر قدس را خلاف خواست و رای مردم شریف و آزاده 
بحرین خواند.سخنگوی وزارت امور خارجه هر گونه زمینه سازی برای تثبیت حضور مخرب اسراییل در 
منطقه را در راستای تنش زایی و ناامنی بیشتر دانست و آن را محکوم کرد.سخنگوی دستگاه دیپلماسی 
با اظهار تاســف از نادیده گرفتن جنایات روزمره رژیم صهیونیستی علیه مردم ستمدیده و مظلوم اما 
مقاوم فلسطین از سوی حاکمان بحرین، اظهار کرد: این گونه اقدامات موجب مشروعیت افزایی رژیم 
صهیونیستی نخواهد شد و تاثیری نیز بر آرمان آزادی قدس شریف به عنوان قبله اول مسلمین جهان، 
ندارد.خطیب زاده با تاکید بر این نکته که این لکه ننگ از دامان حکام بحرین پاک نخواهد شد، اظهارکرد 

:مردم منطقه همچنان مخالف روند عادی سازی روابط با رژیم صهیونیستی باقی خواهند ماند.

سیگنال های مثبت از گفتگوهای دو قدرت منطقه ای
آیا تهران و ریاض به یک توافق مهم نزدیک شده اند؟

گفتگوها میان ایران و عربســتان امیدوار کننده توصیف می شود. عراق تبدیل به 
محلی برای نشست برخی مقامات دو کشور شده تا راه های قابل قبولی برای بهبود 

روابط پیدا کنند.
ایران و عربستان این بار عزم خود را جزم کرده اند تا به اختلافات میان خود سر و سامان دهند. در حالی 
که یک ماه دیگر در عراق انتخابات بر پا خواهد شد، به نظر می رسد که تهران و ریاض تلاش دارند تا 
از فرصت باقی مانده تا زمان حضور الکاظمی در قدرت استفاده کنند.تا امروز به صورت رسمی چهار دوره 
از گفتگوها بین ریاض و تهران تایید شده است. این گفتگوها در بغداد و با ابتکار دولت عراق شکل گرفته 
است. اما حالا دو مقام عراقی گفته اند که دور جدید مذاکرات بین نمایندگان ایران و عربستان سعودی 
در بغداد برگزار شده است. این اولین مورد از مذاکرات تهران و ریاض پس از آغاز دوران ریاست جمهوری 
ابراهیم رئیسی است. یکی از این مقامات به خبرگزاری آسوشیتدپرس گفته: »در ملاقاتی که هفته گذشته 
برگزار شد مذاکرات در مورد طرحی که دو کشور قبلا در مورد آن توافق کرده بودند از جمله گشایش 
نمایندگی های دیپلماتیک دو طرف ادامه یافت«.کار میان ایران و عربستان هنوز به گفتگو در سطح 
وزیران نرسیده است. از ماه آوریل تا امروز دو کشور تلاش کرده اند تا بحران های موجود را حل کنند. 
در پنج سال گذشته روابط دو کشور تاریک ترین روزهای خود را گذرانده و ریاض از زمان ولیعهدی بن 
سلمان که شمشیر را از رو بسته است، از هیچ تلاشی برای محدود کردن توان سیاسی ایران در منطقه و 
جهان فروگذار نکرده است.سیگنال های دو کشور در مورد گفتگوها مثبت است با این حال شیطنت ها بر 
جای خود باقی است. ماه گذشته حضور امیرعبداللهیان همزمان با حضور وزیر خارجه عربستان در نشست 
بغداد که با حضور همتای سعودی اش همراه بود، حواشی داشت که به صورت ویژه از سوی پر رنگ 
جلوه داده شد. از جمله آنکه وزیرخارجه ایران که جایگاهش در کنار وزیرخارجه عربستان پیشبینی شده 
بود جای خود را عوض کرد تا در کنار حاکم دبی قرار بگیرد. از آن سو ریاض اخیرا بر روی فعالیت های 
هســته ای ایران مانور ویژه ای را اغاز کرده و می گوید در صورت ادامه این وضعیت خواهان داشتن 
تکنولوژی هسته ای است. امری که نشان می دهد برای سعودی ها رقابت با تهران کماکان پابرجا و 
پررنگ باقی مانده است.به نظر می رسد که در سال های گذشته عربستان در هیچ زمان دیگری تا این 
اندازه مشتاق برقراری ارتباط با ایران نبوده است. به اعتقاد کارشناسان بازگشت روابط بین دو کشور به 
پیش از سال ۲۰۱۶ به زودی رخ نخواهد داد. اما برقراری روابط دور از دسترس نیست. ایران اعلام کرده 
که خواهان گسترش روابط با کشورهای همسایه به ویژه در خاورمیانه و شرق اسیاست. بهبود روابط در 
منطقه بدون در نظر گرفتن نقش ریاض در تعاملات ممکن نیست. چرا که بخش مهمی از کشورهای 
حوزه خلیج فارس در روابط خود تابع تصمیمات سعودی هستند.از سوی دیگر ایران درگیر گفتگوهایی 
برای بازگشت به برجام است. هر چند مذاکرات وین متوقف شده اما گفتگوها دیر یا زود از سر گرفته 
خواهد شد و برای تهران بهبود روابط با کشورهایی که در تعارض با یکدیگر قرار دارند می تواند تبدیل به 
برگ برنده شود. به ویژه آنکه ریاض یکی از مخالفان سرسخت توافق هسته ای بوده که ایالات متحده 
را به طور مداوم بر سر بازنگشتن به برجام تحت فشار قرار می دهد.اما برای عربستان ماجرا پیچیده تر 
است. ایالات متحده با خروج پاتریوت های خود از عربستان و همچنین خروجش از عراق و افغانستان 
نشان داده که دیگر در خاورمیانه ماندنی نیست. ریاض دیگر نمی تواند مانند سال های حضور ترامپ در 
کاخ سفید، با خیال راحت دست بالا را در منطقه داشته باشد و به دنبال تامین امنیت از فرسنگها دورتر 
باشد. از سوی دیگر هر روز بیش از قبل در باتلاقی که در یمن درست شده فرو می رود و پایان این 
جنگ بدون همکاری و همراهی ایران غیر ممکن است. با نزدیک شدن به انتخابات عراق، نگرانی ها 
بابت اینکه ایران و عربستان چقدر فرصت برای بازسازی روابط خود دارند ایجاد شده است. الکاظمی 
بهبود روابط ایران و عربستان را برای بهبود شرایط در عراق موثر می دانست و به همین دلیل موضوع 
اشتی دو کشور را به صورت جدی دنبال کرد. با این حال عراق در منطقه دارای چنان وزنه ای نبود که 
بتواند نقش میانجی موثر را برعهده بگیرد و نقش این کشور تنها به محلی برای گفتگوهای مقامات 
نظامی و امنیتی دو کشور محدود شد. از سوی دیگر واسطه گری از زمان عادل عبدالمهدی اغاز شده بود 
و الکاظمی تنها با نگاه جدی تری ماجرا را دنبال کرد. به نظر می رسد که نتیجه انتخابات در عراق هر چه 
که باشد، مقامات این کشور در تصمیمات خود به این نتیجه ثابت رسیده اند که صلح و ثبات در منطقه 
و بین همسایگان موثری چون ایران و عربستان به ثبات در عراق و قرار گرفتنش در مسیر پیشرفت و 
امنیت کمک خواهد کرد.برای امریکایی ها هم ماندن ایران و عربستان بر سر میز مذاکره، بهتر تلقی می 
شود. جو بایدن عجله دارد تا هرچه زودتر منطقه را به کشورهایش واگذار کند و تمرکز کامل خود را بر 
روی اختلافاتش با شرق اسیا بگذارد. در وضعیتی که ریاض و تهران بتوانند به نتایج مثبتی دست پیدا 
کنند، فرصت کافی برای ایالات متحده باقی می ماند تا حواسش را جمع اختلافات اقتصادی و سیاسی 

خود در دیگر نقاط جهان کند.

اعزام مسافر بدون ویزا به عراق ممنوع شد
سازمان هواپیمایی کشــوری طی اطلاعیه ای از ممنوعیت فرودگاهها در اعزام 

مسافران بدون ویزا به عراق خبر داد.
به گزارش تسنیم، اطلاعیه سازمان هواپیمایی کشور به شرح زیر است؛ظر به اتمام عملیات پروازهای 
اربعین و همچنین عدم پذیرش مسافران بدون ویزا توسط فرودگاه نجف، فرودگاههای کشور موظفند 
جهت جلوگیری از سرگردانی مسافران، از اعزام بدون ویزا خودداری کنند.بر اساس سهمیه ایران، قرار بود 
۶۰ هزار زائر از طریق حمل ونقل هوایی برای اربعین حسینی اعزام شوند که به گفته مشاور مدیرعامل 

شرکت فرودگاهها از ۱۴ فرودگاه کشور ۷5 هزار زائر به عراق اعزام شده اند.

 دستگاه های نظارتی
 به موضوع ترک فعل مسئولان ورود کنند

نماینده همدان در مجلس گفت: دســتگاه های نطارتی باید به تخلفات مدیران 
اجرایی سابق رسیدگی و مردم را در جریان جزئیات آن قرار دهند.

حجت الاسلام احمد حسین فلاحی نماینده همدان در مجلس در گفت وگو  با تسنیم، با بیان اینکه 
قوه قضائیه باید به تخلفات و ترک فعل های که از سوی مسئولان دولت گذشته رخ داده رسیدگی کند، 
گفت: گزارشاتی درباره موارد ترک فعل مسئولان دولت گذشته به مجلس واصل شده که باید از سوی 
دستگاه های نظارتی آن را بررسی کنند.وی با بیان اینکه در دوره مدیریت دولت گذشته فرصت های 
زیادی از دســت رفت، ادامه داد:نتیجه اعتماد به غرب در دولت گذشته باعث ایجاد تورم، مشکلات 
اقتصادی، معطلی و هدر رفت منابع کشور و زیر سوال رفتن دستاوردهای علمی کشور شد.نماینده همدان 
در مجلس با تاکید براینکه شعارهای که دولت تدبیر و امید داده بود با عملکردش هیچ سنخیتی نداشت، 
اضافه کرد:دولت گذشته بدهی های فراوانی به دولت جدید تحمیل کرد و در عرصه سیاست خارجی نیز 
دستاوردش برجام بی فرجام شد و فرصت های مختلف اقتصادی، سیاسی و فرهنگی را از دست داد.

عضو کمیسیون آموزش، تحقیقات و فناوری مجلس با بیان اینکه امروز خواست نمایندگان و  مردم از 
دستگاه قضا و دستگاه های نظارتی بررسی تخلفات صورت گرفته در دولت دوازدهم است، افزود: باید به 

تخلفات مدیران اجرایی سابق رسیدگی و مردم در جریان جزئیات آن قرار گیرند.
فلاحی اظهار داشت: دستگاه های نظارتی باید به وظایف قانونی خود عمل کنند و افرادی که اموال 

بیت المال را تجزیه کردند را به دست قانون بسپارند.

کدام کشور بیشترین دارو را از ایران می خرد؟
اتاق بازرگانی تهران در گزارش جدید خود به بررســی وضعیت تجارت خارجی 

صنعت دارو و پزشکی ایران در پنج ماهه نخست سال جاری پرداخته است.
به گزارش ایسنا، بر اساس براوردهای صورت گرفته کل تجارت خارجی صنایع دارویی و پزشکی کشور 
تا پایان مرداد ماه امسال، ۷۰۷ میلیون دلار بوده که نسبت به مدت مشابه سال قبل افزایشی بیش از ۳۲ 
درصدی را نشــان می دهد. همچنین وزن کل اقلام دارویی جابجا شده نیز به ۸۰۸ هزار تن می رسد.در 
بررسی آمارهای جزئی به نظر می رسد که فاصله میان صادرات و واردات این اقلام در اقتصاد ایران بسیار 
زیاد است. در پنج ماهه نخست سال جاری ایران حدودا ۴۰ میلیون دلار دارو صادر کرده که این عدد تنها 
۰.۲ درصد از کل صادرات کشور را شامل می شود. این در حالی است که با رسیدن وزن اقلام صادراتی ایران 
به ۱۰5 هزار تن، نسبت به مدت مشابه سال گذشته رشدی حدودا ۳۰ درصدی به ثبت رسیده است.در حوزه 
واردات میزان کل اقلام دارویی و پزشکی وارد شده به ایران ۶۶۷ میلیون دلار بوده که در مجموع چهار 
درصد از کل واردات ایران در این مدت را شامل می شود. واردات دارویی کشور به وزن ۷۰۳ هزار تن رسیده 
و در قیاس با مدت مشــابه سال قبل افزایشی ۳5.5 درصدی را نشان می دهد.در میان داروهای وارداتی، 
گروه داروهای متشکل از محصولات مخلوط شده یا نشده برای مصارف درمان یا پیشگیری با سهم ۱۱۳ 
میلیون دلاری اصلی ترین کالاهای وارداتی بوده اند و پس از آن واکسن با ۱۰۲ میلیون دلار در رده بعدی 
قرار گرفته است. حدود ۱5 درصد از کل واردات دارویی ایران در این مدت به واکسن ها اختصاص داشته 
است.در میان کالاهای صادراتی، آنتی سرم ها و مشتقات خونی با ۱۴.۶ میلیون دلار، ۳۶ درصد از صادرات 
ایران در این حوزه به شــمار می رود و پس از آن رادیو داروها با ۳۰ درصد در رده بعدی قرار دارند.در میان 
کشورهای صادرکننده دارو به ایران، چین صدرنشین است. ایران در طول این مدت حدود ۱۱۹ میلیون دلار 
معادل ۱۹ درصد از کل واردات دارویی خود را با چین انجام داده است. امارات متحده عربی با ۱۱5، ترکیه با 
۴۹، آلمان با ۴۹ و سوییس با ۴۱ میلیون دلار در رده های بعدی قرار دارند. در میان اصلی ترین واردکنندگان 
دارو از ایران اما آلمان صدرنشین است. حدود ۳۰ درصد از کل صادرات دارویی ایران معادل ۱۲.۲ میلیون 
دلار به آلمان انجام شده است. سوریه با ۱۰.۶، افغانستان با ۴.۴، ترکیه با سه و اتریش با ۲.۲ میلیون دلار 

دیگر واردکنندگان اصلی دارو از ایران در پنج ماهه نخست سال جاری بوده اند.

اخبار کوتاه 

طبق تحلیل نایب رئیس اتحادیه طلا و جواهر تهران، با توجه به 
نوسانات محدود اونس جهانی و عدم تاثیرگذاری عامل تقاضا بر 
بازار سکه و طلای داخلی، تنها به سبب صعود نرخ ارز به کانال 
۲۸ هزار تومان، سکه و طلا هم به تبع آن، هفته را افزایشی به 

پایان رساند.
محمد کشتی آرای در گفت وگو با ایسنا، در رابطه با روند یک هفته اخیر بازار سکه 
و طلا داخلی، اظهار کرد: در این هفته تغییرات قیمت اونس جهانی طلا محدود 
به ۱۰ دلار شد و قیمت آن از ۱۷۳5 دلار تا ۱۷۴5 دلار در نوسان بود؛ بنابراین 
محدوده اونس جهانی نه تنها تغییرات زیادی نداشت، بلکه از سوی دیگر عامل 
تقاضا نیر هیچ اثری در بازار نداشته است و رکودی بر بازار )که روزهای پایانی ماه 

صفر هم بر آن بی تاثیر نیست( حاکم است.  
نایب رئیس اتحادیه طلا و جواهر تهران تاکید کرد: بر این اســاس بیشترین 
عامل تاثیرگذار بر افزایش قیمت سکه و طلا در این هفته، افزایش نرخ ارز بود که 
به عنوان شاخص قیمت سکه و طلا از کانال ۲۷ هزار تومان به کانال ۲۸ هزار 
تومان صعود پیدا کرد و همین موضوع سبب شد که قیمت ها را در بازار سکه و 

طلا تحت تاثیر عمده قرار دهد.  
قیمت سکه پس از ۴۰ روز مجدد به ۱۲ میلیون تومان بازگشت 

این مقام صنفی در رابطه با تغییرات قیمت ها در آخرین معاملات هفته نسبت 
به ابتدای هفته، اعلام کرد: طی هفته اخیر هر قطعه سکه تمام طرح جدید با 
۲۸۰ هزار تومان افزایش به ۱۲ میلیون تومان رســید و سکه تمام قدیم نیز با 
افزایش ۱۰۰ هزار تومانی در پایان هفته به ۱۱ میلیون و 5۰۰ هزار تومان رسیده 
است. نیم سکه نیز  پس از افزایش قیمت ها به شش میلیون و ۱۰۰ هزار تومان 

صعود قیمت داشته و بدین ترتیب نسبت به ابتدای هفته ۱5۰  هزار تومان گران تر 
شده است. ربع سکه با کاهش ۱۳۰ هزار تومانی به سه میلیون و ۶5۰ هزار تومان 
رسیده است و سکه های یک گرمی نیز با افزایش ۸۰ هزار تومانی نسبت به ابتدای 

هفته، دو میلیون و ۲5۰ هزار تومان قیمت دارد.
وی افزود: همچنین قیمت هر مثقال طلا آب شده )۱۷ عیار( طی یک هفته 
اخیر ۸5 هزار تومان بالا رفته و با عبور از مرز پنج میلیون تومان به پنج میلیون 
و 55 هزار تومان رسیده است. در نهایت هر گرم طلای ۱۸ عیار با قیمت یک 
میلیون و ۱۶۳ هزار تومان دادوستد شده و براین اساس هر گرم طلای ۱۸ عیار به 

نسبت ابتدای هفته با افزایش ۲۳ هزار تومانی مواجه شده است.
کشتی آرای تصریح کرد: حباب سکه نیز با توجه به افزایش قیمت ها در این هفته 
از ۴۲۰ هزار تومان به 5۲۰ هزار تومان افزایش پیدا کرده است. در مجموع فعلا 

بازار تحت تاثیر تحولات قیمت ارز بوده و هست. 

رئیس جمهور اظهار کرد: حتماً به دنبال ایجاد چارچوبی خواهیم 
بود تا حقی از هیچ کارگری در هیچ نقطه ای از کشور ضایع نشود.
به گزارش تجارت نیوز، سید ابراهیم رئیسی، رئیس جمهور بلافاصله پس از 
ورود به استان کهگیلویه و بویر احمد با حضور در محل ساخت سد تنگ  سرخ، از 
روند ساخت این سد بازدید کرد.او در بازدید از سد تنگ سرخ از سوی وزیر نیرو 
همراهی می شد با توضیحات مهندسان و دست اندرکاران از جزئیات ساخت این 
سد خاکی مطلع شد.سد خاکی تنگ سرخ که با هسته رسی در این استان درحال 
ساخت است، ۶۶,5 متر ارتفاع و ۹۱۷ متر در ناحیه تاج، طول خواهد شد و ظرفیت 

ذخیره سازی ۱۲5 میلیون متر مکعب آب را دارد.
برای احداث این سد ۴۴۰ میلیارد تومان اعتبار پیش بینی شده و با بهره برداری از 
آن برای ۳۰۰ هزار نفر اهالی استان آب شرب پایدار تأمین می شود و بخشی از 
نیازهای آب کشاورزی، صنعتی و محیط زیستی استان نیز از محل ذخایر این سد 

تأمین خواهد شد.رئیسی پس از بازدید از روند ساخت سد تنگ سرخ در سخنان 
کوتاهی در جمع کارگران و مهندسان فعال در این پروژه، گفت: متأسفانه اجرای 
این پروژه حدود ۱۰ ســال از زمان پیش بینی شده عقب است، اما روحیه ای که 
امروز در شما دیدم این امیدواری را ایجاد می کند که این عقب افتادگی در فاصله 

زمانی کوتاهی جبران شود.
رئیس جمهور افزود: بهره برداری سریع تر از این سد می توانست منافع زیادی را 
نصیب مردم استان کهگیلویه و بویراحمد و حتی بخش های شمالی استان فارس 
کند، لذا از شما کارگران و مهندسان زحمتکش و عزیز می خواهم که با توان و 
سرعتی مضاعف عملیات احداث این سد را به پیش ببرید تا هر چه زودتر شاهد 

اتمام عملیات احداث سد و بهره برداری از آن باشیم.
رئیسی همچنین در واکنش به اظهارات برخی از کارگران فعال در این پروژه 
درباره تأخیر در پرداخت حقوق و مزایا، گفت: حتماً به مسئولان تذکر می دهم و 
تأکید می کنم که اجازه ندهند هیچ حقی از شما کارگران عزیز ضایع شود. حتماً 
به دنبال ایجاد چارچوبی خواهیم بود تا حقی از هیچ کارگری در هیچ نقطه ای از 
کشور ضایع نشود. براساس اعلام پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوری، رئیسی 
اظهار کرد: تلاش هایتان در این میــدان را همچون جهاد در جبهه های دفاع 
مقدس ببینید و برای آبادانی کشور تلاش مضاعف کنید و یقین داشته باشید که 
اجازه نخواهیم داد حقی از هیچ یک از شما ضایع شود. رئیس جمهور همچنین 
هنگام خروج از محدوده عمرانی سد تنگ سرخ با اجتماع مردم منطقه مواجه شد 
و بار دیگر در میان آنان حضور یافته و دقایقی از نزدیک با مردم صحبت و تأکید 
کرد که همکاران بخش ارتباطات مردمی ریاست جمهوری در این مکان باقی 

خواهند ماند تا نامه ها و درخواست های آنان را دریافت کنند.

فرمان دلار به گرانی طلا و سکه! رئیسی: اجازه نمی  دهیم حقی از کارگران ضایع شود

وزیر بهداشــت، درمان و آموزش پزشــکی بــا اعلام اینکه 
محدودیت ها برای افرادی که دو دُز واکســن تزریق می کنند 
برداشته می شود، گفت: خوشبختانه واکسن کرونا به وفور تامین 
شده و بالای ۸۰ میلیون دُز واکسن در کشور وارد شده و بیش 
از ۵۴ میلیون دُز واکسن تزریق شده و امیدواریم به سرعت به 

پوشش حداقل ۷۰ درصد برسیم.
به گزارش ایسنا،   دکتر بهرام عین اللهی در حاشیه دیدار با تعدادی از خانواده های 
شهدای شهرستان بهمئی که در فرمانداری این شهرستان برگزار شد، اظهار کرد: 
امیدواریم که ایران در واکسیناسیون علیه کرونا بتواند در دنیا در جایگاه بالایی قرار 
گیرد و خوشبختانه از نظر تزریق واکسن کرونا، از برخی کشورها پیش افتاده ایم و 
انتطار داریم که با واکسیناسیون کامل و رعایت پروتکل ها حتی پس از تزریق دو 

دُز واکسن، شاهد کنترل بیماری کرونا باشیم.
وی افزود: واکسیناسیون به تنهایی عامل کنترل بیماری نیست بلکه به کاهش 
میزان ابتلا و مرگ و میر بیماران کووید۱۹ کمک می کند و بعد از واکسیناسیون 

نیز پروتکل های بهداشتی باید کماکان رعایت شود.
عین اللهی با بیان اینکه سرعت واکسیناسیون در کشور مناسب است و از آن 
رضایت داریم، گفت: از دانشگاه های علوم پزشکی خواسته ایم برای واکسیناسیون 
برخی افراد ناتوان یا دارای مشکل، اقدام کنند و برای این منظور شماره تماس یا 
راه های ارتباطی برای ثبت اطلاعات این افراد وجود داشته باشد تا واکسیناسیون 

خانه به خانه در کشور اجرا شود.
وزیر بهداشت با اشاره به سفر رییس جمهور و جمعی از اعضای دولت در دومین 
سفر استانی خود به یک استان محروم دیگر گفت: در شهرستانی مانند بهمئی، 
مردم مسائل و مشکلات فراوانی دارند و هدف دولت، رفع محرومیت است. در 
نشست شورای اداری شهرستان بهمئی، مشکلات عمده این شهرستان از سوی 
مسئولان و نماینده مردم در مجلس مطرح شد که عمده مشکل این شهرستان 
مربوط به حوزه آب شــرب، راه های دسترسی و اشتغال بود. این مشکلات در 
جلســه شورای اداری استان کهگیلویه و بویراحمد با حضور رییس جمهور نیز 

مطرح و در مورد آن تصمیم گیری می شود.
وزیر بهداشت خاطرنشان کرد: بیمارستان شهرستان بهمئی دارای پیشرفت 
فیزیکی ۸5 درصد است و تجهیزات مورد نیاز آن نیز خریداری و تامین شده است 
و امیدواریم که تا دوماه آینده با تلاش دانشگاه علوم پزشکی یاسوج، تکمیل و 
افتتاح شود و وجود این بیمارستان ۳۲ تختخوابی برای بهمئی، مزیت های خوبی 

دارد که می تواند بخشی از مشکلات درمانی مردم را برطرف کند.
عین اللهی وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی تاکید کرد: در شهرستان 
بهبهان که در مجاورت بهمئی قرار دارد، رکورد پوشش واکسیناسیون ثبت شده 
و درصد بسیار بالایی از مردم این شهرستان یعنی حدود ۸۰ درصد از مردم این 
منطقه، واکسن کرونا تزریق کرده اند و از مردم فهیم و شهیدپرور تشکر می کنیم 
که چنین اســتقبال خوبی از واکسن داشته اند و امیدواریم که سایر نقاط کشور 
نیز واکسن کرونا را در اسرع وقت تزریق کنند چون در این شرایط که بیماری، 

مقداری فروکش کرده زمان طلایی واکسیناسیون است.
دولت سیزدهم کار خود را از حضور در مناطق محروم و کمتر 

برخوردار کشور آغاز کرد
به گزارش ایســنا،   عین اللهی که به عنوان نماینده دولت در سفر استانی به 
کهگیلویه و بویراحمد به شهرستان بهمئی سفر کرده، همچنین در جلسه شورای 
اداری شهرستان بهمئی، اظهار داشت: شهرستان بهمئی دارای تاریخ و سابقه ای 
دیرینه و غنی به ویژه در مبارزه با اســتکبار و رژیم طاغوت از سال ۱۳۱۶ است 
و مــردم این منطقه در صحنه های مبارزه و دوران دفاع مقدس، حضور فعالی 
داشته اند اما متاسفیم که شاهد محرومیت در این منطقه هستیم. عمده ترین 
 مشکلات شهرستان بهمئی مربوط به آب شرب، راه های دسترسی و اشتغال

 است.
وی افزود: دولت سیزدهم در آغاز کار خود با مشکل عمده کرونا و گرفتاری های 
ناشی از این بیماری برای مردم، روبرو بود بنابراین اولویت اول و مهم دولت در 
شروع کار، حل مشکل کرونا و تکمیل واکسیناسیون بود. امروز خوشحالیم که با 
تامین گسترده واکسن که حاصل تلاش های گسترده رییس جمهور و ارکان 
دولت بود، روند واکسیناسیون در کشور شتاب گرفته و تا امروز بیش از 5۴ میلیون 
دُز واکسن تزریق شده درحالیکه از ابتدای واکسیناسیون تا تیرماه، فقط 5 میلیون 

دُز واکسن در ایران تزریق شده بود.
وزیر بهداشت تاکید کرد: روند واکسیناسیون با کمک و مشارکت های مردمی، 
تقویت شد و اعتقاد داریم که هر حرکتی مردمی باشد، قطعا به موفقیت می رسد و 
شاهدیم که شور و هیجان فراوانی در بین مردم و نیروهای داوطلب برای کمک 
به تسریع واکسیناسیون شکل گرفته است. هفته گذشته در کشور ۸.۲ میلیون 
دُز واکســن کرونا در کشور تزریق شد که این به اندازه جمعیت یکی دو کشور 

منطقه است.
عین اللهی یادآور شد: نظام جمهوری اســلامی ایران هر وقت اراده کند هر 
مشکلی از جمله کرونا و واکسیناسیون را حل می کند. متاسفانه دشمنان ایران 
سعی در ناکارآمد نشان دادن جمهوری اسلامی ایران و القای این تفکر به مردم را 
داشتند که نظام، قدرت بالای خود را نشان داد. ایران امروز بزرگترین قدرت منطقه 

در حوزه نظامی است که این عامل باعث ایجاد امنیت برای کشور شده است.
وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: تکمیل و راه اندازی بیمارستان 
شهرستان بهمئی در دستور کار است و تا کنون ساخت این پروژه عمرانی حدود 
۸5 درصد پیشرفت فیزیکی داشته و بخش قابل توجهی از تجهیزات پزشکی 
مورد نیاز آن نیز تامین شده و امیدواریم که به زودی عملیات ساخت، تکمیل و راه 

اندازی این مرکز درمانی انجام شود.
بنابر اعلام وبدا،   وزیر بهداشت یادآور شد: طرح های اشتغال زایی در شهرستان 
بهمئی و استان کهگیلویه و بویراحمد باید به صورت عملیاتی انجام شود و در این 
طرح ها در حوزه های مختلف از جمله معدن، بخش های دولتی و خصوصی 
مشارکت کنند چون در حال حاضر، مهمترین مساله استان کهگیلویه و بویراحمد، 
اشتغال است که باید برای رونق اشتغال، طرح های عملیاتی، تعریف و اجرا شود.

عضو کمیســیون کشــاورزی مجلس گفت: بــا توزیع ارز 
۴۲۰۰ تومانی، رانت وسیعی به برخی از دلالان رسید، افسار بازار 
به دست آنها افتاد و قیمت های امروز کالاهای اساسی و نوسان 
قیمت ها و نابسامانی بازار نهاده ها از نتایج توزیع این نوع ارز است 

که با حذف آن شرایط بازار نهاده های دامی می تواند بهتر شود.
به گزارش روز، پس از آنکه تبعات بسیار سنگین سیاست ارز ترجیحی در همان 
ماه های ابتدایی عیان شد، دولت تصمیم گرفت آن را صرفا به کالاهای اساسی 
مانند نهاده های دامی تخصیص دهد، اما این تصمیم نیز نتوانســت از حجم 
خرابی های ایجاد شده توسط این سیاست در اقتصاد کشور بکاهد.با شروع دولت 
ســیزدهم، زمزمه های حذف ارز ۴۲۰۰ از بودجه ۱۴۰۱ شنیده می شود. راهکار 

جایگزین جدی این سیاست ارزی،  موضوع بن کالا و یارانه های نقدی است.
در همین راستا »رحمت الله نوروزی« عضو کمیسیون کشاورزی در گفت و 
گو با خبرنگار اقتصادی ایرنا اظهار داشت: ارز ۴۲۰۰ صدمات بسیاری را به بازار 
نهاده های دامی وارد کرد. سیاست ارز ترجیحی شاید در ابتدای اجرا به دلیل شوک 

ارزی خوب بود، اما سیاست گذار باید رفته رفته به سمت ارز بازار آزاد می رفت.
وی ادامه داد: متاسفانه با بالا رفتن نرخ دلار آزاد، خیلی از افراد به دنبال خروج 
نهاده دام از چرخه تامین تا مصرف هستند تا آن را بتوانند به قیمت آزاد بفروشند. 
از آنجایی که با توزیع ارز ۴۲۰۰، عملا رانت وسیعی به برخی از دلالان رسید، 
افسار بازار نیز به دست آن ها افتاد و حالا می توانیم ببینیم که ارز ۴۲۰۰ چه بلایی 
بر سر بازار نهاده های دامی، قیمت مرغ و تخم مرغ آورده است. قیمت های امروز 
کالاهای اساسی و تلاطم بسیار بالای قیمتی این کالاها و بلاهایی که بر سر 
بازار نهاده های دامی، قیمت مرغ و تخم مرغ آورده است؛ نتیجه ارز ۴۲۰۰ تومانی 
بوده است. وی افزود: دلالان بسیاری با تاسیس شرکت های صوری که عمدتا 
بازرگانی محور بودند، ارز ۴۲۰۰ از دولت گرفتند. متاسفانه دلالان پس از دریافت 
ارز ۴۲۰۰، یا نهاده دامی وارد نکردند یا اینکه اگر هم وارد کرده باشند، آن را با چند 

واسطه به دست مصرف کننده رسانده اند که در نتیجه آن کالا با قیمت بسیار بالاتر 
از قیمت مصوب آن به دست مردم می رسد.

نوروزی تصریح کرد: پیش از این به درخواست های ما در این زمینه توجهی 
نمی شد اما دولت سیزدهم و وزیر کنونی جهاد کشاورزی رویکرد بسیار متفاوتی 
دارند و در کمیسیون کشاورزی نیز با وی رایزنی هایی انجام شد تا برای حذف ارز 
۴۲۰۰ و بهبود شرایط بازار نهاده های دامی قدمی بردارند و امیدواریم سال آینده ارز 
۴۲۰۰ تومانی نداشته باشیم. عضو کمیسیون کشاورزی به وضعیت ارز ۴۲۰۰ در 
بودجه اشاره کرد و گفت: ما تلاش های بسیاری را برای حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی 
در بودجه ۱۴۰۰ داشتیم، ولی متاسفانه نتوانستیم مقابل فشار دولت دوام بیاوریم. 
اما در سال ۱۴۰۱، حتما فکری اساسی برای این موضوع خواهد شد و کمیسیون 
کشاورزی خواهان حذف تخصیص ارز ۴۲۰۰ برای واردات نهاده های دامی است.
نوروزی ادامه داد: در روزهایی که بودجه ۱۴۰۰ تدوین می شد، به دولت سابق 
پیشنهاد ارائه یارانه ریالی به مصرف کننده را دادیم که در ازای فروش ارز به نرخ 
آزاد، به راحتی منابع آن حاصل می شد اما متاسفانه دولت به بهانه های مختلف این 
موضوع را قبول نکرد و به تخصیص ارز ۴۲۰۰ در بخش های مختلف ادامه داد.

عضو کمیسیون کشاورزی به ضرورت استفاده از راهکارهای حمایتی به جای 
سیاست ارز ترجیحی اشاره کرد و گفت: دولت می تواند پس از حذف ارز ترجیحی 
و به منظور حمایت از اقشار ضعیف، یارانه نقدی آن ها را افزایش دهد که آنها بر 
اساس نیازشان، کالاهای مدنظرشان را تامین کنند. در این حالت، اگر بخواهیم 
یارانه ای هم بدهیم، چون مستقیما به مصرف کننده می رسد، نتایج بسیار بهتری 
را به سیاستگذار نشــان خواهد داد. البته در حوزه نهاده های دامی، این یارانه را 
می تواند به واحدهای تولیدی نیز ارائه داد ولی بهترین تصمیم، جایگزینی توسط 
یارانه نقدی است.در حال حاضر ارز ۴۲۰۰ در حوزه نهاده های دامی، به کنجاله 
سویا، جو دامی، ذرت دامی و دانه های روغنی تعلق می گیرد که به نظر می رسد 

در بودجه سال آینده، به صورت کامل ارز ۴۲۰۰ حذف شود.

بورس مهر را با رشد بیش از سه درصدی در هفته اول آغاز کرد 
اما بازار فلزات طلایی گران قیمت کم نوسان ظاهر شدند. بازار ارز 

با رشد همراه شد و بیش از دو درصد رشد کردو
به گزارش تجارت نیوز، بورس مهر را با رشد بیش از سه درصدی در هفته اول 
آغاز کرد اما بازار فلزات طلایی گران قیمت کم نوســان ظاهر شدند. بازار ارز با 
رشد همراه شد و بیش از دو درصد رشد کرد.برخلاف هفته آخر شهریور، بورس 
هفته اول مهر را صعودی به پایان رساند و شاخص کل 5۰ هزار واحد رشد کرد.

براساس داده های سازمان بورس و اوراق بهادار، شاخص کل بورس پیش از 
شروع این هفته روی سطح یک میلیون و ۳۸۶ هزار واحدی قرار داشت.

در پایان ساعات کاری این هفته شاخص کل با ۳/۶ درصد رشد نسبت به هفته 
قبل، به سطح یک میلیون و ۴۳۶ هزار واحدی رسید.

دلار:پس از بورس بیشترین نوسان افزایشی برای فعالان بازار ارز رخ داد. قیمت 
دلار در این هفته وارد کانال ۲۸ هزار تومان شد.

آخرین نرخی که صرافی ملی در هفته قبل برای دلار آمریکا اعلام کرد ۲۷ هزار 
و ۶۸۱ تومان بود اما در این هفته با یک پله رشــد حدود ۸۰۰ تومان افزایش 

قیمت داشت.
دلار آمریــکا بــا ۲/۸ درصد افزایش قیمت در این هفته بــه نرخ ۲۸ هزار و 
۴۷۱ تومان در پایان معاملات پنجشــنبه این هفته رسید. بازار فلزات طلایی 
کم نوسان ظاهر شدند، طلای ۱۸ عیار هشت هزار تومان و سکه ۹۰ هزار تومان 

افزایش قیمت داشت.
طبق داده های شبکه اطلاع رسانی طلا، سکه و ارز، قیمت سکه در این هفته 

حدود ۹۰ هزار تومان افزایش یافت و در کانال ۱۲ میلیون تومان نوسان کرد.

وزیر بهداشت اعلام کرد عضو کمیسیون کشاورزی مجلس مطرح کرد:

برنامه ریزی برای واکسیناسیون خانه به خانه در کشور ساماندهی بازار نهاده های دامی با حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی

بازگشت بورس به مدار صعودی

رییس کمیته مشترک بازرگانی ایران و ژاپن اظهار 
داشت: سفیر ایران در ژاپن و همچنین وزیر امور 
خارجه در حال پیگیری موضوع پول های بلوکه شده 
ایران در ژاپن هستند و آقای رییسی هم درگیر این 
موضوع هستند تا بتوانیم به نحوی از این پول ها 
استفاده کنیم. به نظر می رسد که شاهد خبرهای 

خوبی باشیم.
بهرام شکوری در گفت وگو با ایلنا در مورد وضعیت تجاری ایران 
و ژاپن اظهار کرد: مبادله ما با ژاپن نه تنها افزایش نداشته بلکه 
دچار کاهش هم شده چراکه صادرات نفتی ما افت داشته است. 
صادرات دیگر محصولات ما نیز به واسطه تحریم ها کاهش پیدا 
کرده و واردات ما از این کشور بیشتر شامل ماشین آلات بود نیز 
همین روند را دارد؛ در واقع کشورهای دیگر مانند چین در این 

راســتا جایگزین ژاپن شده اند. از دیگر کشورها هم به صورت 
غیررسمی این اقلام وارد کشور می شوند اما ژاپنی ها از آنجا که 
شریک تجاری آمریکا هستند و سرمایه گذاری های زیادی را در 

این کشور انجام داده اند، احتیاط بیشتری می کنند.
وی افزود: حجم مبادلات ما با ژاپن به قدری کم است که در 
واقع قابل گفتن نیست. در برخی از موارد هم مبادلاتی با ژاپن 
داریم اما به این دلیل که به خاطر تحریم ها نمی توانیم با آنها 
مستقیم وارد مبادله شویم، این اتفاق از طریق کشورهای ثالث 
رخ می دهد، در نتیجه این آمار دقیقی از آن وجود ندارد. به ظاهر 
مبادله ما با کشورهای همسایه مانند ترکیه، امارات، عمان و ... 
اتفاق می افتد اما عملا برخی از کشورهای اروپایی و همینطور 
آسیایی مانند ژاپن هم در این مبادله حضور دارند. بنابراین اعداد و 

ارقامی هم که منتشر می شود واقعی نیست.

رییس کمیته مشترک بازرگانی ایران و ژاپن در پاسخ به سوالی 
در مورد وضعیت صادرات فرش ایران به ژاپن گفت: ما صادرات 
فرش را به کشــورهای اروپایی و آسیایی مانند ژاپن همیشه 
داشته ایم و هنوز هم داریم اما آمار آن زیاد نیست. ایران به ژاپن 

صادرات فرش، آبمیوه، میگو و آبزیان و... دارد.
وی همچنین اضافه کرد: قاعدتا ما نباید به ژاپن حتی به صورت 
غیررسمی صادرات نفتی داشته باشیم، چراکه حتی اگر ژاپن مایل 
به خرید نفت به صورت غیررسمی از ایران باشد با توجه به اینکه 
پول فروش های قبلی نفتی ما به این کشور هنوز پس داده نشده، 

صادرات مجدد منطقی نیست.
شکوری در مورد وضعیت پول های بلوکه شده ایران در این 
کشــور بیان کرد: میزان پول بلوکه شده ما در ژاپن ۳ میلیارد 
دلار اســت، دولت جدید هم درحال پیگیری است که بتوانیم 
این پول را آزاد کنیم. توصیه ما این بود که می توان برای تهیه 
واکسن از پول بلوکه شده استفاده کرد، واکسن خریداری شد اما 
بعید می دانم از این پول اســتفاده شده باشد. دولت باید تلاش 
خود را بکند تا بتواند این پول بلوکه شــده را در هر قالبی آزاد 

کند برای مثال می توان در قبال آن ماشین آلات، تجهیزات و 
فناوری ها را وارد کرد.وی اضافه کرد: به هر حال ژاپن کشوری 
است که صاحب همه نوآوری ها، فناوری ها و تکنولوژی های روز 
دنیا است. هر آنچه که در اروپا و آمریکا به دنبال آن می گشتیم 
ژاپن دارد بنابراین اگر ما بتوانیم در قبال پول های بلوکه شده خود 
تجهیزات، ماشین آلات و تکنولوژی وارد کنیم، می تواند کمک 
شایانی به کشور باشد. برای مثال ماشین آلات معدنی در حوزه 

حفاری و اکتشاف می توانند از ژاپن وارد شود.
شکوری همچنین خاطرنشان ساخت: سفیر ایران در ژاپن و 
همچنین وزیر امور خارجه در حال پیگیری موضوع پول های 
بلوکه شده ایران در ژاپن هستند و آقای رییسی هم درگیر این 
موضوع هستند تا بتوانیم به نحوی از این پول ها استفاده کنیم. به 

نظر می رسد که می توانیم شاهد خبرهای خوبی باشیم.

ادامه مذاکرات برای استفاده از 3 میلیارد دلار پول بلوکه شده ایران در ژاپن
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